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BRMG/KSiŁP-V/0012/7/18 
 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  49-7/2018  
 

z  posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się   
21 czerwca  2018r. o godz. 16:00   w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. 
Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  

Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu uczestniczyło 6 (sześciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska - powitała wszystkich obecnych i przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Poinformowała, że do Komisji wpłynęły  dwa projekty uchwał i proponuję je omówić  w 
punkcie 1:  
Punkt 1 A – opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1666; 
Punkt 1 B -  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1667; 
Jako nowy punkt 2   proponuje wprowadzić:  przyjęcie projektu uchwały w sprawie projektu 
zmian Statutu Miasta Gdańska. 
Wnioskodawcą   jest Komisja Samorządu i Ładu Publicznego  
Dotychczasowe punkty 2-4  stanowić będą analogicznie punkty 3-5. 
 

Komisja nie zgłosiła uwag do tak zaproponowanego porządku i przyjęła  go jednogłośnie – 5 
głosami za.  
 

Porządek posiedzenia: 
1 A – Opiniowanie  projektu  uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie przyjęcia  
        Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1666, 
 
1 B -  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia  
         budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1667; 
 

2.     Przyjęcie projektu uchwały w sprawie projektu zmian Statutu Miasta Gdańska. 

3.   Omówienie stanu przygotowania Państwowej Straży Pożarnej i zabezpieczenia   
      sezonu letniego.   
 
4.   Ograniczenie nielegalnego handlu wokół miejskich targowisk. 
 
5.    Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT 1 A 
 Opiniowanie  projektu  uchwały zmieniający  uchwałę  w  sprawie przyjęcia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1666. 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z  
28 czerwca  2018r.  - BRMG-S.0006.223.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła  Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor 
Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.   
 

Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1666 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków - 3 głosami 
„za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt 
uchwały  zawarty w druku nr 1666 

(Opinia 49-7/261-16/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.223.2018) 

 
 

PUNKT 1 B 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1667; 

 
Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z  
28 czerwca  2018r.  - BRMG-S.0006.224.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła  Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor 
Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.   
 

Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1667 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków - 4 głosami 
„za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt 
uchwały  zawarty w druku nr 1667 

(Opinia 49-7/262-17/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.224.2018) 
 
 

PUNKT 2 
 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie projektu zmian Statutu Miasta Gdańska. 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Wszyscy Państwo otrzymaliście drogą elektroniczną projekt  tej uchwały. Był  również czas, 
kiedy wszyscy radni mogli wnosić swoje uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. Tych 
uwag, niestety, nie  było. Powołana była nieformalna grupa, która pracowała przy zmianie 
Statutu i wszystkie ustalone wnioski  Państwu przesłaliśmy i  czekaliśmy na uwagi. Grupa  ta 
na podstawie obowiązujących dokumentów przygotowała   proponowane zmiany do Statutu. 
Poproszę  Pana mecenasa o pomoc w przedstawieniu przygotowanego projektu uchwały.   
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Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny powiedział między innymi: 
Statut Miasta Gdańska  powyżej  300 tys. mieszkańców  zgodnie z art. 3 ust. 2 podlega  
uzgodnieniu z Prezesem Rady Ministrów na wniosek ministra właściwego do spraw 
administracji. W związku z  czym my podejmujemy na razie projekt zmian w statucie, który 
po uzgodnieniu z Prezesem Rady Ministrów Rada Miasta Gdańska przystąpi do głosowania nad 
uchwaleniem zmian w Statucie Miasta Gdańska, uwzględniając ewentualne uwagi Prezesa 
RM. Uchwalona uchwała będzie przekazana do Wojewody Pomorskiego i jeżeli Wojewoda nie 
będzie miał zastrzeżeń to uchwała zostanie opublikowana.  
Zmiany  te powinny wejść w życie z dniem rozpoczęcia kadencji nowej Rady, bo zmiany te 
mają zastosowanie dla rad gmin od nowej kadencji. To tyle, jeśli chodzi o procedurę. Czy 
mam omawiać  punkt po punkcie  zmian? 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Nie, wszyscy radni otrzymali ten dokument, ale powiem może o najważniejszych zmianach. 
Powstanie nowa komisja ds. skarg, petycji i wniosków. Obligatoryjnie  będą dwie Komisje: 
Komisja Rewizyjna i Komisja ds. skarg, wniosków i petycji. Do tego musieliśmy dostosować 
zakres i tryb działania tych komisji. Zmianie ulega także  ilość podpisów pod wnioskiem 
obywatelskim. Do tej pory były  2 tys. podpisów,  a teraz  wystarczy 300 podpisów. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Obie te zmiany wynikają z ustawy. Do tej pory Rada musiała obligatoryjnie powołać tylko 
Komisję Rewizyjną, natomiast od nowej kadencji  obligatoryjnie  będą musiały być powołane  
dwie Komisje: Komisja Rewizyjna i Komisja ds. skarg, wniosków i petycji. Uregulowania 
ustawowe zarówno jak  i do jednej i do drugiej są  identyczne.   
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Wszystkie inne zmiany dotyczą dostosowania Statutu do ustawy. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Przedtem ustawodawca nie regulował jak liczny ma być klub radnych. Myśmy przyjęli pięć 
osób, a w tej chwili ustawowo wprowadzono trzy. 
Do tej pory inicjatywa uchwałodawcza mieszkańców – prawo do wnoszenia projektów uchwał 
- wynikała wyłącznie z woli Rady Miasta Gdańska, co zostało odzwierciedlone w Statucie. W 
tej chwili inicjatywa uchwałodawcza mieszkańców jest  zagwarantowana w ustawie   i trzeba 
będzie podjąć odrębną uchwałę dotyczącą inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców, gdzie  
będzie rozpisany tryb wnoszenia tych uchwał, wymogi formalne, itd, itd. Paragraf 46  - o ile 
dotychczas prawo wnoszenia interpelacji i zapytań przez radnych była wyłącznie z woli 
radnych Miasta Gdańska, gdyż nie była  to instytucja  ustawowa, to od nowej kadencji 
interpelacje  i zapytania stają się instytucją ustawową, gdzie organem do którego wnosi się  
interpelacje został określony. Do tej pory można było wnosić do prezydenta i do 
przewodniczącego rady. Ustawodawca powiedział, że wyłącznie do Prezydenta i rozpisał tryb  
ich rozpoznawania. Także są to zmiany stricte dostosowawcze.   
Zmiany ustawowe będą też wprowadzały konieczność zmian w Regulaminie, ale ponieważ 
regulamin związany jest ze Statutem, więc zmiany te zostaną przedłożone dopiero, jak    
będzie uchwalanie Statutu. 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są pytania? Nie widzę. W takim razie proszę o przyjęcie  projektu uchwały  w sprawie  
projektu zmian w Statucie Miasta Gdańska w przedłożonym  brzmieniu 
Za 6 głosów, jednogłośnie.  
 
Przyjęty projekt uchwały ( druk nr 1671)  stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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PUNKT 3 
Omówienie stanu przygotowania Państwowej Straży Pożarnej i zabezpieczenia   
sezonu letniego.   

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 

Poproszę Pana Komendanta. 
 

bryg. Adam Jastrzębski – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
przedstawił stan  przygotowania  PSP zabezpieczenia przedstawiając poniższe slajdy.  
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Patronat na Zlotem Harcerzy   obiął Prezydnet RP, który  na pewno odwiedzi  harcerzy. 
Również swoją obecność zapowiedział Premier.  
Będzie ok.15  tysięcy dzieci na 100 hektarowymn terenie. Będzie  duża potrzeba tego  
zabezpieczenia. 
Jak wiadomo nie ma tam dobrego dojazdu, bo most jest w budowie, nie udało się go 
ukonczyć z  jakiś tam przyczyn. Jedyną stałą drogą będzie most w Przegalinie i most 
pontonowy. Budowana jest droga pomiędzy ulicą Przegalińską tzw. droga życia. W zwiazku 
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z tymi przygotowaniami wydano opinię pozytywną na wypoczynek dzieci i młodzieży w 
ramach zlotu. Niemniej jednak są  warunki, które straż pożarna musi sprawdzić. A 
mianowicie: opracowanie i wdrożenie instrukcji bezpieczeństwa przeciwpożarowego na 
dzień rozpoczęcia zlotu. Dostosowanie terenu   i infrastruktury  do organizacji, zaopatrzenie 
w wodę terenu, itd.  
W związku z  tym, że są wytyczne Komendy Głównej na organizację czegoś takiego  jak zlot 
młodziezy, ZHP nie jest w stanie sprostać tym wymaganiom, które Komendant Główny 
postawił, sporządzona została ekspertyza zatwierdzona przez Pomorskiego Komendanta 
Wojewódzkiego, dlatego, że te warunki nie zostały spełnione i zostały wskazane w tym 
postanowieniu. Rozwiązania zamienne wskazane przez Pomorksiego Komendanta 
Wojewódzkiwego są takie, że należy zastosować w trzech miejscach    zbiorniki tymczasowe 
do zewnętrznego zaopatarzenia w wodę  o pojemności 50 metrów sześciennych każdy, do 
poboru wody przez sprzęt straży pożarnej. Przy każdym zbiorniku przewiduje się stanowisko 
postojowe 4x12  dla pojazdów pożarniczych i stacjonowanie na terenie dwóch samochodów  
pożarniczych. Jeden- jednostki wojskowej, drugi – jednostki ZHP ze zbiornikiem wody 
opojemności nie mniejszej niż 2,5 metra sześciennego.  
 W tym miejscu Komendant omówił dokładnie ostatni slajd.  
Dziennie ma  jeździć  od 150 do 200 autobusów. Jest to dla  nas dosyć duże obciążenie.  
Arena – mają się tam odbyć trzy imprezy  masowe. My, jako  PSP będziemy tam stacjonowali, 
powołany będzie tam sztab oraz  samochód średni z wojska i samochód średni wynajmowany  
przez ZHP. Będzie tam samochód łączności PSP, chorążowie ze szkoły głównej i 
organizowane będą piesze patrole na terenie tego obozowiska. Teren wokół tego obozowiska 
obsadzone jest kukurydzą i poszatkowane rowami melioracyjnymi.  
 

Pan Krzysztof Domagalski – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarzadzania 
Kryzysowego powiedział między innymi; 
Opracowana jest już koncepcja zmiany organizacji ruchu na Wyspie Sobieszewskiej. 26 
czerwca br. w naszym Wydziale  odbędzie się podsumowujące spotkanie dotyczące 
organizacji ruchu. Cała organizacja zlotu ma polegać na tym, że około połowa tych dzieci   
będzie na miejscu, a druga połowa ok. 6 tysięcy będzie codziennie  - za wyjątkiem trzech 
dni: pierwszego, środkowego i ostatniego, kiedy ma być zakończenie zlotu – wyjeżdżała  i 
wracała. Dwa tysiące osób będzie wyjeżdżało codziennie poza teren Gdańska tj. ok. 40 
autobusów, natomiast około czterech tysięcy będzie jeździła do Gdańska, tj. 20 do 30 
autobusów. Rozładunek  dzieci będzie odbywał się na Długich Ogrodach i w grupach będą 
zwiedzały Gdańsk. Z tego miejsca będą również odwożone na Wyspę. Autobusy puste będą 
przejeżdżały przez most pontonowy a zapełnione przez Przegalinę.   W nocy z kolei wyjazd  
będzie w jedną i druga stronę mostem – wszystkie dostawy, wywóz nieczystości, sprzątanie 
będą odbywały się w nocy. 
 Obóz  wyposażony jest w lądowisko dla śmigłowca i szpital, gdzie za wyjątkiem operacji 
będzie można zabezpieczać inne dolegliwości. Zrobiona będzie tymczasowa kanalizacja  - 
ścieki będą  zrzucane  do pojemników,  które następnie będą odbierane samochodami i w 
nocy wywożone. 
Rozmawiamy  z harcerzami. Gdy nie  będą mogli wyjechać z Wyspy, z   różnych przyczyn, to 
mają tak program dostosować, aby wszyscy mogli mieć zajęcia tam na miejscu.   
Dojazd harcerzy na Wyspę będzie tak zorganizowany, że wszystkie ekipy dzieci będą  
odbierane z Dworca Głównego, jada na Amber EXPO. Tam przygotowywane są grupy i 
autobusami będą przewożone na teren obozu. Nie ma indywidualnego dojazdu.  
 

Komisja w luźnej rozmowie poruszyła i  porozmawiała o różnych kwestiach  dotyczących 
tego zlotu.  
 

Radna Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  podziękowała  za  bardzo  obszerne 
omówienie tematu. 
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PUNKT  4 
 Ograniczenie nielegalnego handlu wokół miejskich targowisk. 
 

Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku powiedział, między innymi: 
Jeśli chodzi o ograniczenie nielegalnego handlu wokół targowiska to jest tam praca  dla 
czterech podmiotów.  
Pierwsza  to straż miejska, która  w oparciu o artykuł 60 może interweniować, z tym, że; 

 musi  być w mundurze,  

 musi być naocznym świadkiem tego procederu, kiedy ma miejsce transakcja.  
Takich sytuacji średnio w roku zdarza się od 300 do 400, w około 200 przypadkach kończy 
się to mandatem. Jeżeli chodzi o targowiska i ich okolice, to dodatkowo  współpracujemy z 
przedstawicielem zarządcy. Nasze przepisy i nasze uprawnienia dotyczą terenów gminnych 
i tam musimy być. W sezonie letnim trochę narażamy się mieszkańcom, ale jest to głównie 
kwestia  Głównego i Starego Miasta, pasa nadmorskiego, zlotu harcerzy, itd. Żeby  zrobić coś  
dobrze, to trzeba czasami się skoncentrować na tym, bo możemy mówić, że jesteśmy tam i 
tam, ale  to jest niemożliwe. Kiedy, jakiś przedmiot jest elementem handlu nielegalnego, 
to bierzemy to jako dowód w sprawie. Jeżeli są  duże stoiska, to jak najbardziej jest 
potrzebny przedstawiciel GZDiZ i wszystko jest zabierane, i działa to bardzo skutecznie. 
Trzecim istotnym elementem, który odgrywa  rolę, jest nawiązanie współpracy z zarządem 
targowiska na Przymorzu. Oni stwarzają pewną lukę, żeby  tej części osób  za mniejsze 
pieniądze pozwolić handlować na targowisku, co nam się  udało. Czwartym elementem jest 
MOPR, a to dlatego, że często przedmiotem handlu są rzeczy, sorty, ubrania, które te osoby 
dostały z MOPR-u i oni tym handlują.  
Trzeba  by pomyśleć nad kwestią odpłatności za nieumowne korzystanie z pasa drogowego 
czy terenu miejskiego. Jeśli chodzi o nasze oddziaływanie mandatowe może nie na 
targowiskach, ale na Głównym Mieście to oni wyliczają, że średnio, aby biznes się kręcił, był 
opłacalny, to   na mandaty może  w sezonie letnim przeznaczyć  ok. 10 tysięcy złotych. Nasza 
możliwość  mandatu to jednorazowo maksymalnie 500 złotych. 
Komisja w luźnej rozmowie porozmawiała  o różnych  sytuacjach   jakie maja miejsce w tym 
temacie.    
Radna Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji  podziękowała  za przedstawienie tematu.  

 

PUNKT  5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

Radna Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji   
1) Wpłynęła odpowiedź od Sekretarz na pismo pani Cholewińskiej  z 5.03.2018r. 

Odpowiedź przesłana zostanie Pani Marii Cholewińskiej – radnej dzielnicy  Żabianka- 
Wejhera-Jelitkowo-Tysiąclecia. 

2) Wpłynęło pismo Związku Zawodowego Straży Miejskich i Gminnych Województwa 
Pomorskiego z oraz Organizacji Zakładowej NSZZ” Solidarność’ Pracowników Straży 
Miejskiej w Gdańsku z dnia 20.06.2018r. – informacja związków zawodowych o 
narastających od dłuższego czasu nieprawidłowości w Straży Miejskiej w Gdańsku. 
Komisja  wystąpi  pismem do Straży Miejskiej w Gdańsku o ustosunkowanie się do 
powyższego. 

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie – godz.  17:30. 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                               /-/    Anna Wirska  

Protokół sporządziła: 

/-/ Bogusława Pieklik 
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